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Bodea(CRE): Sa nu credem ca pandemia e cel mai rau lucru; înca ne confruntam cu

schimbarile climatice si cu lipsa investitiilor

Pandemia nu este cel mai rau lucru care ni se poate întâmpla, în conditiile în care înca ne confruntam cu

problemele cauzate de schimbarile climatice si, mai ales în România, cu lipsa investitiilor în productia de

energie, a declarat, marti, Corneliu Bodea, presedintele Centrului Român al Energiei (CRE) si CEO al

Adrem Invest, în cadrul conferintei online FOREN 2020.

"Energia este al treilea sector cel mai lovit de pandemie. Consumul vedem ca acum a început sa-si revina, dar

predictibilitatea scade. Cred ca avem nevoie de mai bine de un an, poate câtiva ani, pentru a ne recupera din

aceasta situatie extrem de dificila si ma refer la toate celelalte sectoare energetice", a spus Bodea.

Potrivit acestuia, principalul obiectiv al sectorului este de "a tine lumina aprinsa", iar în aceasta perioada sectorul

energetic a actionat corect si nu au fost perturbari majore.

"Vom continua sa ne concentram pentru a pastra functionarea sectorului. Însa nu trebuie sa comitem greseala de a

considera ca pandemia e cel mai rau lucru care ni se poate întâmpla. Înca ne confruntam cu schimbarile climatice

si nu trebuie sa ne pierdem concentrarea", a sustinut oficialul CRE.

În opinia sa, un lucru bun este faptul ca UE a decis sa valorifice Pactul Verde inclusiv ca instrument pentru

depasirea crizei generate de pandemie.

"În România, din pacate, situatia de la noi nu este la fel de buna precum ar putea fi. Venim dupa ani buni de lipsa

de investitii, în special în domeniul electricitatii, ceea ce aduce cu sine mari riscuri. Rapoartele arata ca România

este expusa unui mare pericol de a nu putea sustine consumul", a subliniat el.

Presedintele CRE a amintit ca România a fost importator de energie în 2019 si în 2020, dar nu din cauza capacitatii

de a genera, ci din cauza centralelor învechite, care produc o energie mai scumpa decât cea din regiune.

"Acest lucru a generat si alte provocari si a facut ca multe societati sa se confrunte cu lipsa de proiecte, de

activitate, ceea ce este o mare problema pe care trebuie sa o gestionam în anii urmatori", a completat Bodea.

page 1 / 1


